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Беларуская мова пат-
роху перастае быць доляй
толькі культурнай інтэлі-
генцыі, апазіцыі і пажылых
жыхароў вёскі, паступова па-
шыраючы сваю прысут-
насць ва ўсіх сферах жыцця. 

Бізнэс — не выключэнне.
Рэкламныя білборды, што
на мове прасоўваюць
прадукцыю буйных су-
светных брэндаў, ужо
даўно сталі звыклымі. Хто
цікавіўся, даўно ў курсе:
палітыка большасці гла-
бальных кампаній прадуг-
леджвае вядзенне
рэкламнай дзейнасці вы-
ключна на тытульнай
мове нацыі, якая насяляе
краіну.

Паралельна, многія
маркетынгавыя даследа-
ванні пацвярджалі: бела-
руская мова ў рэкламе
робіць яе больш прываб-
най для мясцовых жыха-
роў, а часцяком нават
больш сэксуальнай. Тым
не менш на паводзінах
мясцовых прадпрымаль-
нікаў усе гэтыя фактары
доўгі час не адбіваліся —
пераважная іх большасць
працягвала выкарысто-
ўваць выключна рускую
мову. Шмат шуму нара-
біла леташняя ініцыятыва сеткі
аўтазаправак А-100, якая пры-
няла рашэнне аб вяртанні да
нацыянальных вытокаў у моў-
ным пытанні.

У Гомелі таксама ўсё больш
і больш шыльдаў розных кампа-
ній і фірмаў афармляецца на
роднай мове. А дырэктар кампа-
ніі «Будмаркет ТэрмаДэкор»
Вадзім Мартыненка, здаецца,

пайшоў далей за ўсіх. На сваёй
старонцы ў сацсетцы «Face-
book» ён зрабіў запіс аб тым,
што цалкам перавядзе свой біз-
нэс на беларускую мову: ад
шыльдаў і цэннікаў, да зносін з
кліентамі і рэкламы.

«Моцныя навіны» пагута-

рылі з прадпрымальнікам, каб
зразумець: што падштурхоўвае
паспяховых людзей вяртацца да
гістарычных і культурных выто-
каў і наколькі тут моцны прагма-
тычны разлік.

— Вадзім, для пачатку рас-
кажыце пра прычыны свайго ра-
шэння: было яно спантанным
альбо Вы, як той казаў,
«дайшлі»?

— Яно не было спантан-
ным, я ішоў да гэтага шмат
гадоў, пачынаючы з 2000-х
гадоў, калі мне было яшчэ трыц-
цаць. Тады, у першую чаргу,
мною рухала жаданне самаідэн-
тыфікацыі: хто я? Беларус?
Рускі? Хто? Пачуццё крыўды і

прыкрасці з-за паста-
яннай дэградацыі бела-
рускай мовы і культуры
толькі кіравалі мною,
жаданне ўсё ж такі быць
беларусам толькі мац-
нела.

— І як Вы пач-
ыналі? Праблем ха-
піла?

— Нялёгка пач-
ынаў. Збіраўся з дум-
камі доўга. Доўга
хацелася, але прык-
ладна чатыры гады
таму пачаў патроху вы-
ціскаць з сябе «дзякуй»
у зносінах з прадаўцамі
ў крамах. Як гаворыцца,
«па прыколе», граючы,
вёў дыялогі з сябрамі і
блізкімі. На зняцце
страху, нейкага ком-
плексу сышло ажно два
(!) гады! Былі беларускія
аўдыёкнігі Гарэцкага,
Караткевіча, быў канал
«Культура», «Наша
Ніва», іншыя моўныя

рэсурсы, шмат чаго было. У
рэшце рэшт, я зараз магу бегла
тлумачыцца ў любой сітуацыі.

— І вырашылі распаўсюд-
зіць сваё захапленне на бізнэс?

— Пытанне пераходу на
мову ў бізнэсе — гэта пытанне
эвалюцыі і своеасаблівага ку-
ражу. Як бізнэсовец, я думаў, вя-
дома, аб матэрыяльных
наступствах гэтага кроку, аднак

«Першае слова — ПОСПЕХ»: 
гомельскі бізнэсмен лічыць, што перавод бізнэсу

на беларускую мову дапамагае ў крызіс
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нейкі статыстыкі альбо аналі-
тыкі па гэтай тэме знайсці не
ўдалося. Рашэнне даспела з ус-
ведамленнем фактару рызыкі,
пачуццем, што ты належыш да
першапраходцаў…

— Ці не занадта легка-
думна для бізнэсмена прымаць
такія адказныя рашэнні, маты-
вуючы рамантычным настроем?

— Пасля таго, як мой пост у
Facebook на гэтую тэму набраў
некалькі сотняў «лайкаў», на
мяне абрынулася лавіна прапа-
ноў аб дапамозе, паведамлен-
няў з матывацыяй, адабрэння, я
зразумеў, што гэта — правіль-
нае рашэнне, і яно і было, па
сутнасці, Рубіконам.

Сёння для мяне гэта проста

свята для душы! Упэўнены,
любы пазітыў прыносіць для біз-
нэсу добры вынік. У сённяшняй
сітуацыі жорсткага эканамічнага
крызісу гэта моцна дапамагае: і
канкрэтная дапамога ад незнаё-
мых або малазнаёмых табе
раней людзей, і нават проста —
адабрэнне і заахвочванне. Я
бачу, што адсоткаў семдзесят
нашых людзей, свядома ці не,
замілоўвае сутыкненне з «род-
най мовай», акунанне ў яе.
Прыкладна 20% — абыякавыя.
Ну а да астатніх дзесяці ўжо
абыякавы я, хай ідуць сабе з
мірам.

Мой шлях да нацыянальнай
мовы быў паслядоўным і па-
вольным. Гэта не мімалётнае

рашэнне, гэта вынік эвалюцыі
асобы. Мова — гэта вялікі штур-
шок сёння ў бізнэсе, за кошт
мноства фактараў. Але яму па-
пярэднічалі 15 гадоў роздумаў,
сумненняў, перажыванняў і не-
вялікіх крокаў. Таму я веру, што
ўсё тут выверана, абдумана і ўс-
вядомлена, і поспех гаранта-
ваны! Па-іншаму і быць не
можа.

«Будмаркет ТэрмаДэкор»
знаходзіцца па адрасе: горад
Гомель, пр. Рэчыцкі, 7а (з ле-
вага боку ад гандлёвага цэнтра
«Мандарын Plaza», паварот на
святлафоры па галоўнай).

NN.BY

Вымова за няўвагу да беларускамоўных зваротаў
Кіраўніцтва Гомель-

скага аблвыканкама зра-

біла вымову Лоеўскаму і

Кармянскаму рай-

выканкамам за тое,

што тыя падаюць

непраўдзівую ін-

фармацыю каарды-

натару грамадскай

кампаніі “Справа-

водства па-бела-

руску” Ігару

Случаку.

З 2012 года ён

вядзе статыстыку

колькасці беларуска-

моўных зваротаў гра-

мадзян у дзяржаўныя

ўстановы.

– Прыйшоў

адказ, што сапраўды,

мне давалі несапра-

ўдную інфармацыю

пра тое, што беларус-

камоўных зваротаў не

было. І ў адказе паве-

дамляецца, што да

адказных за гэта супрацоўні-

каў прынятыя меры ў адпа-

веднасці з заканадаўствам і

зроблены заўвагі, каб такіх

выпадкаў падання інфарма-

цыі, якая не адпавядае рэча-

існасці, больш не было. 

З Лоеўскага і Кар-

мянскага райвыканка-

маў прыходзілі адказы

на запым Ігара Случака

з паведамленнем, што

ніякіх беларускамоўных

зваротаў у іх у мінулым

годзе не было, хоць сам

каардынатар “Справаа-

водства па-беларуску”

неаднойчы да іх звяр-

таўся па-беларуску.

Васіль Кроква

— Вітаем у
нашым Таварыстве зануд!
Вось ваша крэсла.

— Насамрэч, у гэтага, як
Вы выразіліся, крэсла,
няма спінкі, так што тэх-
нічна гэта табурэт.

— Здаецца, у нас новы
старшыня!
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Два салдаты з Веткі збеглі з часці, не вытрымаўшы
бясконцага вымагання грошай праз збіццё. 
Жыхар Брэста схаваў іх і перадаў бацькам.

У Брэсце з вайсковай
часці № 92616 збеглі двое сал-
дат. Здарэнне адбылося 3
лютага. 

Пайсці на крайнія меры двух
Іванаў — землякоў з Веткі — вы-
мусіла вымагальніцтва з боку
стараслужачых. Афіцэры нібыта
«не чулі».

Высокія вайсковыя чыны за-
яўляюць, што кожны факт дзеда-
ўшчыны — гэта надзвычайнае
здарэнне для беларускай арміі.
Але, падобна, існуюць вайско-
выя часткі, дзе пры папушчаль-
ніцтве камандзіраў нястатутныя
адносіны з'яўляюцца нормай.

Што адбываецца ў вайско-
вай часці № 92616? Якія выха-
ваўчыя меры прымяняюцца да
салдат, ад якіх потым у хлопцаў
сінія рукі і ногі? У гэтым 8 лютага
на месцы падзей паспрабавалі
разабрацца сваякі нядаўніх пры-
зыўнікоў.

У Брэст з Веткі адправіліся
маці, цётка і айчым аднаго Івана,
а таксама сястра другога Івана.

Усё было добра, камандзір

хваліў

Два Іваны з Веткі марылі
пайсці служыць менавіта ў ПДВ.

«Ванька раз дзесяць у ваен-
камат тэлефанаваў, усё пытаўся
— ці сапраўды возьмуць яго ў
ПДВ, ужо надакучыў ім, кажуць
— не тэлефануй, забяруць цябе!
Ён проста рваўся туды, у дэсант-
нікі, дачакацца не мог прызыву»,
— распавядае маці ваеннаслу-
жачага Ларыса.

18-гадовага Івана і яго цёзку
прызвалі на тэрміновую вайско-
вую службу 16 лістапада 2015
года. Хлопцы трапілі ў 38-ю
асобную Гвардзейскую мабіль-
ную Венскую Чырванасцяжную
брыгаду (воінская часць
№92616, Брэст).

12 снежня Іваны прынялі
прысягу. Бацькі і сваякі пры-
язджалі да іх у Брэст, хлопцы
былі задаволеныя, ні на што не
скардзіліся.

«Яны задаволеныя былі,
што патрапілі ў ПДВ! І камандзір
іх хваліў. Хлопцы казалі — кор-

мяць добра, усё нармальна,
толькі берцы прасілі прывезці»,
— адна другую перабіваючы, ўс-
памінаюць маці Івана і сястра
яго цёзкі Алена.

У войску, здавалася б, усё
проста. На КПП вайсковай часці
ў Брэсце два стэнды з фотаз-
дымкамі дэсантнікаў. Тыя, хто не
мае «залётаў» і маюць поспехі
«у баявой падрыхтоўцы» — тра-
пілі на стэнд «Яны выдатна ня-
суць службу». Фатаграфіі тых,
хто праштрафіўся, змешчаныя
на стэндзе «Яны ганьбяць зем-
лякоў». Здавалася б — выкон-
вай нарматывы, статут, скачы з
парашутам, бегай з аўтаматам,
змагайся, трэніруйся, выхоўвай
цела і дух.

Толькі не ўсё проста і адна-
значна склалася ў прызыўнікоў з
Веткі, калі ўжо яны адважыліся
на ўцёкі.

«Іх білі жалезнай вешалкай

па нагах і руках»

«Паверце — нашы дзеці не
выраслі ў аранжарэйных умовах!
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У нас небагатыя сем'і, усім трэба
было працаваць. Гэта дужыя
хлопцы ва ўсіх сэнсах. Яны ні-
колі не баяліся цяжкасцяў, фі-
зічна падрыхтаваныя, заўсёды
маглі пастаяць за сябе, і тое, што
адбылося з імі ў арміі — шок для
нас», — распавядаюць сваякі.

І вось 3 лютага Ларысе, маці
Івана, патэлефанавалі з вайско-
вай часці і паведамілі, што яе
сын разам з земляком-цёзкай
збеглі.

«Прадстаўнік вайсковай
часці ўжыў ненарма-
тыўную лексіку і па-
гражаў, што калі сам
першы іх знойдзе, то
па дзесяць разоў мі-
німум ударыць па га-
лаве. Да гэтага,
пасля прысягі, нам
не раз тэлефанавалі
дзеці, прасілі вы-
слаць грошы, завя-
лікія для нас, для
Веткі сумы — ад 300
да 700 тысяч за раз.
Яны тлумачылі, што
грошы ім трэба ка-
мусьці заплаціць за
розныя нібыта «ка-
сякі». Потым аказа-
лася — грошы ў іх
проста вымагалі,
білі іх. Мы даведа-
ліся, што грошы ў
хлопцаў вымагаюць
стараслужачыя — «дзяды», —
дзеляцца сваякі.

Аказалася, што хлопцы
збеглі, хутчэй за ўсё, ад роспачы
і пасля таго, як іх шматкроць збі-
валі.

«Іх білі жалезнай вешалкай
па нагах і руках, у Вані ўсе ногі
сінія і рукі разбітыя. Ваню нано-
сілі, па розных звестках, па
сорак удараў жалезнай вешал-
кай. Адзін чалавек мне перадаў,
што наогул майму брату далі па
сто удараў вешалкай. Білі так-
сама па галаве, з локця, каб сля-
доў не было, у сківіцу. У аўторак
ці сераду брат даслаў СМС —

тэрмінова патрэбныя 500 тысяч,
або яму «хана». У мяне не было
грошай, я так і напісала. Ён ад-
казаў, што «дзяды» сказалі: вам
тэрмін да чацвярга, або самі
лезьце ў пятлю, або мы вас па-
весім», — сястра Алена не можа
стрымаць слёз.

Пасля самавольнага адлу-
чэння з часткі салдат сталі шу-
каць. Прыехалі вайскоўцы
адразу і да сваякоў у Ветку, ча-
калі, што хлопцы з'явяцца дома.
Але тут бацькам Івана патэле-

фанаваў незнаёмы чалавек,
жыхар Брэста.

«Мужчына сказаў, што знай-
шоў нашых хлопцаў у пад'ездзе
дома, што яны збітыя і напалоха-
ныя. Той чалавек сказаў: калі жа-
даеце бачыць дзяцей жывымі і
здаровымі — тэрмінова самі
прыязджайце за імі ў Брэст, я іх
камандзірам не аддам без
вашай прысутнасці», — успамі-
нае Ларыса.

Яна з сястрой другога Івана
выехалі ў Брэст. Там ужо ад
хлопцаў і даведаліся падрабя-
знасці іх службы ў Гвардзейскай
мабільнай Чырванасцяжнай

брыгадзе.
«Дзяды» білі, а куды гляд-

зелі афіцэры, камандзіры?
Уключалі музыку і фільмы на но-
ўтбуку, каб не чуваць было
крыкі? Няўжо такое здарылася
толькі з нашымі хлопцамі? Іншых
усё задавальняе? Іх выводзілі
ноччу, па адным, і доўга і
жорстка збівалі — ніхто не бачыў
і не чуў? Хто ўсё гэта пакрывае?
Хто будзе адказваць, акрамя
«дзядоў»?» — цяпер у сваякоў
больш пытанняў, чым адказаў.

Калі пасля ўцё-
каў сваякі прыехалі ў
часць і даведаліся
пра здзекі, каманд-
зіры абяцалі раз-
абрацца, пакараць
вінаватых, абяцалі
патэлефанаваць
бацькам і далі ну-
мары сваіх тэлефо-
наў.

«Але мы ні да
кога не датэлефана-
валіся, і нам ніхто не
п а т э л е ф а н а в а ў.
Таму зноў вырашылі
ехаць у Брэст», —
адзначыла Алена.

8 лютага сваякі
наведалі каманда-
ванне вайсковай
часці, камендатуру,
абласную пракура-
туру, аддзел праку-

ратуры па наглядзе за
выкананнем заканадаўства ў
войсках.

У аддзеле пракуратуры
Брэсцкай вобласці па наглядзе
за выкананнем заканадаўства ў
войску дэлегацыю з Веткі прыняў
выканаўца абавязкаў начальніка
аддзела Дзмітрый Пузанкевіч.

Ён паведаміў, што па гэтым
факце вядзецца праверка, па
выніках якой будзе прынятае ра-
шэнне, каб распачаць крымі-
нальную справу або адмовіць у
гэтым. Праверка была пры-
значаная камандаваннем бры-
гады і даручана дазнаўцу
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Два салдаты з Веткі збеглі з часці, не вытрымаўшы бясконцага вымагання
грошай праз збіццё. Жыхар Брэста схаваў іх і перадаў бацькам. Працяг

аддзела пракуратуры.
Па факце самавольнай ад-

лучкі вайскоўцаў таксама будзе
прымацца працэсуальнае ра-
шэнне. Разгляд праводзіць вай-
сковая камендатура, там 8
лютага былі апытаныя сваякі
вайскоўцаў.

Таксама сваякоў прыняў ка-
мандзір 38-й асобнай Гвардзей-
скай мабільнай брыгады Зміцер
Собаль. Ён запэўніў сваякоў, што
будзе праведзена аб'ектыўнае
разьбіральніцтва гэтых фактаў.

У ваеннай камендатуры пры
апытанні сваякам сказалі, што
«дзяды» ўжо нібыта прызналіся
і, хутчэй за ўсё, будуць пакара-
ныя.

«Мы сустрэліся з хлопцамі,
але гэтая сустрэча пакінула цяж-
кае ўражанне. Так, яны не пака-
звалі віду пры нас, усміхаліся,
але якія ў іх былі вочы пры
гэтым… Яны распавялі, што 8
лютага было шыхтаванне, і з
гэтых «дзядоў» перад строем
знялі цяльняшкі за такую, маў-
ляў, правіну. Але ці пакінуць
нашых дзяцей у спакоі? Ці бу-
дуць пакараныя ўсе вінаватыя,
каб іншым непанадна было?
Мяне насцярожыла, што Ваня
прыходзіў на сустрэчу з намі ў
суправаджэнні сяржанта, і той
сяржант ні на секунду не ады-
ходзіў ад яго — мы не маглі па-
гаварыць. Ваня толькі сказаў,
што не хацеў бы заставацца
тут», — кажа Алена.

Яна баіцца, што яму нехта
пагражае.

«З бязлітаснай цвёр-

дасцю»?

Міністэрства абароны не-
аднаразова заяўляла, што «ў бе-
ларускім войску барацьба з
нестатутнымі ўзаемаадносінамі
вядзецца з бязлітаснай цвёр-
дасцю».

«Для параўнання: калі ў
2013 годзе 26 вайскоўцаў сталі
ўдзельнікамі такога роду злачын-
стваў, то ў 2003-м іх было 134 —
скарачэнне ў 5 з лішнім разоў. І
гэта нягледзячы на тое, што
колькасць ваеннаслужачых тэр-
міновай службы за гэты час
амаль не змянілася», — за-
яўляла Міністэрства абароны ў
2014 годзе.

У ліпені 2015 года да пяці
гадоў шасці месяцаў пазбаў-
лення волі ў калоніі ўзмоцненага
рэжыму быў прыгавораны мало-
дшы сяржант вайсковай часці №
92616, які нанёс цяжкія цялес-
ныя пашкоджанні салдату тэрмі-
новай службы. Сяржанту не
спадабалася, што салдат не да-
статкова хутка прыбіраўся ў ка-
зарме.

У 2015 годзе была рас-
пачата крымінальная справа па
артыкуле 443 КК па фактах не-
статутных адносін у Заслонаў-
скім гарнізоне пад Лепелем.

На пачатку 2016 года стала
вядома, што за незаконны загад

і збіццё салдата сяржант прысу-
джаны да двух гадоў абмежа-
вання волі. Інцыдэнт з начным
уздымам байцоў адбыўся ў
адной з вайсковых часцей Го-
мельскай вобласці. Салдат тэр-
міновай службы паднялі ноччу
з-за невыканання навабранцам
негалосных нестатутных праві-
лаў.

Камандзір аддзялення ў
званні сяржанта загадаў мала-
дым салдатам стаяць каля сваіх
ложкаў да раніцы. Устаноўлена,
калі адзін з байцоў адмовіўся вы-
конваць незаконны загад, сяр-
жант ужыў сілу. Яму прысудзілі
абмежаванне волі тэрмінам на 2
гады. Акрамя таго, яго на 2 гады
пазбавілі права займаць пасады,
звязаныя з выкананнем арганіза-
цыйна-распарадчых абавязкаў і
выкананнем функцый прадстаў-
нікоў улады. Прысуд уступіў у за-
конную сілу

«Ва Узброеных сілах забяс-
печаны бескампрамісны пады-
ход да правапарушальнікаў і
няўхільнае пакаранне тых, хто
вінаваты ў злачынствах, у адпа-
веднасці з заканадаўствам», —
казаў раней прэс-сакратар Міні-
стэрства абароны Уладзімір Ма-
караў.

Журналісты будуць сачыць і
за наступствамі інцыдэнту ў вай-
сковай часці №92616 з прызыўні-
камі з Веткі.

Алёна Германовіч

У раёне населенага
пункта Лоеў (Гомельская во-
бласць) недалёка ад ракі Дня-
про памежны атрад
берагавой аховы затрымаў
мясцовага жыхара, які пару-

шыў мяжу. Пазней муж-
чына растлумачыў, што
вырашыў адправіцца
такім рызыкоўным шля-
хам па пенсію, паведамляе

прэс-служба Дзяржпагранка-
мітэта.

Аказалася, што некалькі
гадоў таму беларус пераехаў ва
Украіну, а на радзіме да гэтага
часу не бываў. Але з-за праблем

з фінансамі вырашыў прыехаць
сюды па пенсію.

Пры гэтым маршрут грамад-
зянін выбраў незаконны, і да
таго ж рызыкоўны — па лёдзе
ракі Дняпро. На шчасце, бяды ў
такую адлігу ля вады не здары-
лася. Але вось да адміністра-
цыйнай адказнасці
парушальніка мяжы прыцягнулі.

news.tut.by

Памежнікі затрымалі бе-
ларуса, які ішоў па пенсію

проста па лёдзе Дняпра
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Футбол па-беларуску!
Каардынатар грамадзян-

скай кампаніі “Справаавод-
ства па-беларуску” Ігар
Случак ужо пачаў новы фут-
больны сезон. Гэтымі днямі
ён разаслаў усім футболь-
ным клубам вышэйшай лігі
лісты з прапановай шырэй
выкарыстоўваць беларускую
мову ў спартовай дзейнасці:

– Зноў даслаў, як і ў папя-

рэднія гады, звароты ў футболь-
ныя клубы вышэйшай лігі з пра-
пановай больш выкарыстоўваць
беларускую мову. Гэта значыць:
пісаць па-беларуску прозвішчы
гульцоў на форме, каб дыктар
працаваў беларускамоўны, каб
табло было беларускамоўнае,
праграмкі, афішы і г.д., каб усё
жыццё клуба было больш бела-
рускамоўным. 

Насамрэч да пачатку фут-
больнага сезону ў Беларусі ёсць
яшчэ паўтара месяца. Але Ігар
Случак кажа, што ён адмыслова
сёлета раней даслаў свае лісты,
каб у адміністрацый клубаў быў
час на прыняцце канкрэтных ра-
шэнняў у справе беларусізацыі іх
дзейнасці.

Васіль Кроква

Футбольны "Нёман" павіншаваў з Днём роднай мовы і
запусціў беларускамоўную версію сайта

Гарадзенскія футбалі-
сты загаварылі па-беларуску,
у сайта з'явілася беларуска-
моўная версія, але, як аказа-
лася, гэта яшчэ не ўсе
сюрпрызы, якія рыхтуе
"Нёман" у Дзень роднай мовы.

У жніўні 2015 года гарадзен-
скі клуб паабяцаў грамадскаму
актывісту Ігару
Случаку, што "Нёман"
выкарыстае ўсе маг-
чымасці, каб разві-
ваць родную мову ў
гарадзенскім фут-
боле.

Доўга чакаць не
прыйшлося: "Нёман"
стрымаў сваё абя-
цанне і не толькі за-
п у с ц і ў
беларускамоўную
версію сайта, але і
прымусіў футбалі-
стаў загаварыць на
роднай мове.     

Адзін з футбалі-
стаў, што прынялі ўдзел у здым-
ках, - Павел Забелін. "Мне
прапанавалі паўдзельнічаць у
здымках роліку і я пагадзіўся.
Мне спадабалася, думаю, заўзя-
тары ацэняць. Сам я стаўлюся
да беларускай мовы, як да род-
най. Калі б усе перайшлі на яе, я
б гэта ўспрыняў з вялікай ра-

дасцю. А так, пакуль асабіста
мне цяжка пераключыцца".   

Новай версіі сайта і відэаро-
ліку ўзрадаваўся і Ігар Случак.
Ён адзначыў, што гарадзенскі
"Нёман" за кошт гэтага стаў
адным з самых беларускамоў-
ных спартыўных клубаў Бела-
русі.

"Калі сёння прагортваў
стужку ў сацыяльных сетках,
быў прыемна ўражаны беларус-
камоўным віншаваннем гульцоў
"Нёмана" з Днём роднай мовы.
Якое ж было маё здзіўленне,
калі, зайшоўшы на сайт, я ўба-
чыў, што з'явілася і беларуска-
моўная версія сайта! Гэта

сапраўдны падарунак усім фут-
больным прыхільнікам не толькі
"Нёмана", але і ўсёй Беларусі". 

Ігару тым больш прыемна,
што клуб паабяцаў яму ства-
рыць беларускамоўную версію
сайта і сваё слова стрымаў. 

"Гэта вельмі годная рыса не
толькі ў футболе, але і ў жыцці, -

кажа Ігар. - Яшчэ
пару год таму ў Нё-
мане беларуская
мова амаль не выка-
рыстоўвалася, а
зараз клуб з Гродна -
адзін з самых бела-
рускамоўных у Бела-
русі. І беларускай
мовы з кожным ме-
сяцам у ім стано-
віцца ўсё болей".   

Зараз у каманд
Вышэйшай Лігі чэм-
піянату Беларусі
ёсць толькі тры
сайты з беларуска-
моўнай версіяй: "Ды-

нама-Мінск", "Нёман" і, з вялікай
нацяжкай, мазырская "Славія".   

У "Нёмане" распавялі, што
гэта яшчэ не ўсе падарункі, якія
яны падрыхтавалі да Дня род-
най мовы, і прапанавалі ўсім са-
чыць за навінамі.

Руслан Кулевіч

ГумНо СПАРТЫЎНАЕ
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Каханне на ўсё жыццё. ТОП-5 він ад якіх не стогне гаманец.
“МОЯ ЛЮБИМАЯ ЖЕНЩИНА”

Гэтая танная «нямецкая» жанчына абыдзецца Вам у ~ 42 бульбы-фры за 0.75 і ~ 45 за 1 літр, і за-
чаруе сваім пяшчотным смакам і прыемным сапфіравым колерам бутэлькі (калі вы ўзялі белае). Апош-
нюю, дарэчы, эканомныя хатнія гаспадыні з творчай жылкай любяць ператвараць у вельмі дзіўныя
вазы і іншыя прадметы інтэр’еру.

У цэлым, гэта віно можа паслужыць добрым сродкам для расслаблення і ўзняцця настрою.

Працяг ў суседнім Гумне...

Rachok Genious


